
Skolebestyrelsesmøde onsdag den 30. november 2023 kl. 17.00-
19.45 

 

Mødedeltagere 

Til stede 

Christian Falstrup, Mette Åseng, Trine Meyer, Freya Frandsen Ohlsen, Christian Christensen, 
Kirstine Bach, Nana Grau og Emil Wester Hansen og Inge Johanne Andersen 

Afbud 

Fahreta Kadic, Mathilde 8.r og Ally 9.q 

 

Referat 

1. Kort orientering om suppleringsvalget til skolebestyrelsen 
To kandidater er opstillede til suppleringsvalget. Valget slutter i morgen. Der skal bruges én 
forældrerepræsentant mere til skolebestyrelsen. Den anden kandidat bliver suppleant til 
skolebestyrelsen. Der kan ikke åbnes op for flere faste medlemmer, jf. de retningslinjer, 
som der er omkring skolebestyrelsen. Bestyrelsen kan altid invitere suppleanten med til 
møder, men denne har ikke stemmeret. 
Det nye skolebestyrelsesmedlem træder ind i bestyrelsen på næste skolebestyrelsesmøde i 
januar.  
 

2. Udkast til opdateret Værdiregelsæt – opfølgning fra seneste skolebestyrelsesmøde 
Vi går videre i personalegruppen med det opdaterede værdiregelsæt. 
Skolebestyrelsen spørger ind til om vi kan tænke nogle af værdierne ind på en smart måde, 
så de er nemme at huske for eleverne. Det kan evt. være en opgave for Elevrådet. Vi havde 
en drøftelse om, hvor konkret eks. ”mobilfri skole” skal beskrives. 
 

3. Opsamling på drøftelse i skolebestyrelsen om det gode forældresamarbejde 
På baggrund af de drøftelser, som vi havde på sidste skolebestyrelsesmøde, samlede vi op 
på gruppearbejdet. 
Der springer tre centrale temaer ud fra drøftelserne, jf. nedenstående: 
 
Forventningsafstemning 
Behovet for tydelig forventningsafstemning ift. hvordan vi kommunikerer og hvad vi 
kommunikerer om i forskellige sammenhænge – særligt omkring enkelte sager og mere 
generelle pædagogiske drøftelser. 
 
Dialog og åbenhed 
Dialog og åbenhed i forældresamarbejdet er vigtig. 
 
 
 



Form og indhold på møder 
Der er et ønske om mere relevant indhold på forældremøder samt større dialog om 
centrale temaer. 
 
Skolen arbejder på baggrund af drøftelserne på sidste skolebestyrelsesmøde og vores 
behandling af punktet i dag videre med at rammesætte nogle gode spilleregler for 
forældresamarbejdet på skolen. Skolen ser et behov for at kortlægge, hvorfor der er 
forskelle ift. fremmøde i klasserne ift. forældrenes fremmøde til forældremøder.  

 
4. Resultater afgangseksamen 2022-2023 

Gennemgang af skolens resultater, jf. datavarehuset fra UVM samt udviklingen over de 
sidste otte år ift. de bundne prøver. Skolen er blevet dygtigere til at lykkes med den enkelte 
elevs potentiale. 
 

5. Elevfravær – data og indsats 
Der er udgivet en artikel I Horsens Folkeblad. Vi placeres os højt på listen. 
Vi har fra skoleåret lavet en meget systematisk indsats, som vi arbejder videre med – og 
justerer alt efter, hvilke fraværstyper, som der skal handles på. 
 
Skolen benytter sig af mange eksterne samarbejdspartnere – herunder BoTrivsel ved 
skolestart og  skoledistriktsrådgiver længere oppe i skolens ældste klasser. 
 

6. Principper for brugen af mobiltelefoner (Emil d. 11/10-2023) 
Drøftelse af om der skal være nogle mere begrænsende rammer for brug af 
mobiltelefoner. 
Princippet justeres en smule på mødet ift. nogle få ændringer – herunder opbevaring af 
smart watches og ændringer omkring lokalskifte ved 1. maj. Der tilføjes, at indskolingen 
kan benytte sig af mobilhotel. 
Punktet behandles med personalet og sættes på et skolebestyrelsesmøde igen. 
 

7. Evt. 
a. Ønsker til punkter på kommende dagsordener 

Lektier 
Punktet lektier bør drøftes ift. overgangen fra 8. klasse til 9. klasse. Der er stor 
forskel på mængden af lektier ml. de to klassetrin. 
 

Møder på tværs af skolebestyrelserne i Horsens Kommune 

Der er et ønske om at afholde tre møder på tværs af skolebestyrelserne på skolerne i 
kommunen. Vi vendte kort om der er en eller to, som kan deltage i møderne fra 
skolebestyrelsen på Langmarkskolen. Vi lander det endeligt på næste 
skolebestyrelsesmøde. 

Inge Johanne 

referent 


